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• Exterde megy 

Mi (nem) történt 
a városi tévében? 

A városi tévéstúdió, a 
VTV egy éve kinevezett 
vezetője, Exterde Tibor 
azért válik meg a poszt-
jától, mert úgy véli, hogy 
lépésével jobb helyzetbe 
hozza az intézményt. 
Básthy Gábor alpolgár-
mester emberileg érti az 
elhatározását, ám véle-
ménye szerint az válna a 
tévé javára, ha marad-
na, mert jó szakember. 

Híre szaladt, hogy Exterde 
Tibor, az önkormányzat által 
fenntartott városi televízió 
vezetője megválik az intéz-
ménytől, amelynek éppen 
egy éve került az élére. A hír 
igaz, mondta a stúdióvezető, 
de nem szeretné, ha a mun-
káltatója az újságból tudná 
meg; botrány nélkül, közös 
megegyezéssel szeretne tá-
vozni és még nem sikerült 
tárgyalnia erről a polgármes-
ter úrral. 

Az okot azért elárulta: 
azért szeretné megszüntetni a 
munkaviszonyát, mert úgy 
véli, jobb helyzetbe kerül a 
VTV, ha ő elmegy. Fél éve át 
kellett volna alakulni az in-
tézménynek közhasznú tár-, 
sasággá. Az üzleti tervek rég 
elkészültek, szakmai kifogás 
nem merült fel - mégsem si-
került megvalósítani az átala-
kulást. Exterde nem tud más-
ra gondolni, csak arra; ha kul-
turált módon, megegyezéssel 
megszűnik a munkaviszonya, 
könnyebb lesz a VTV-ben 
régóta esedékes változtatáso-
kat megcsinálni, s nem nehe-
zíti tovább a tévé működését 
a hosszas vajúdás. 

Básthy Gábor alpolgár-
mester közölte, hogy a stúdi-
óvezető távozási szándékáról 
tud, de szomorú lenne tőle, 
ha valóban megtörténne. 

- Exterde jó szakember és 
alkalmas a stúdióvezetésre -
mondta. - A közgyűlésben 
folyton azt hallottam, hogy a 

VTV nem eléggé önkor-
mányzatbarát. Ezt minden 
frakció képviselője mondta 
már, úgyhogy ha másból 
nem, ebből is lehet tudni -
legalább két dolgot. Az 
egyik az, hogy Exterde párt-
semlegesen irányította a té-
vét, a másik pedig az, hogy a 
politikai pártok mindegyike 
ehelyett azt szeretné, ha kö-
zelebb állhatna a VTV-hez 
mint a többiek. Biztos va-
gyok benne, ha a közgyű-
léstől a megfelelő támoga-
tást kapta volna a stúdióve-
zető, előbbre lehetne a VTV 
ügye. 

- Miért nem alakult még 
át közhasznú társasággá? 

- Ezért, amiről beszélek. 
A pártok képviselői nem tud-
tak megegyezni a felügyelő 
bizottság összetételében. • 

Áprilisban került először a 
közgyűlés elé a VTV köz-
hasznú társasággá alakításá-
ról szóló előterjesztés, de 
nem tudták megtárgyalni a 
képviselők, s ugyanez tör-
tént azóta még vagy négy al-
kalommal. Aztán új előter-
jesztés készült, hiszen az idő 
haladtával elavultak az üzleti 
terv számai, a vagyonértéke-
lés sem lehet több három hó-
naposnál... A kívülálló okkal 
gondolja titokzatosnak a 
helyzetet: vajon mi gátolja a 
testületet abban, hogy végre-
hajtsa végre a saját határoza-
tát, társasággá átalakítsa in-
tézményét, hogy az ne ma-
radjon le fontos pályázatok-
ról, jobban gazdálkodhas-
son, színvonalabb műsorokat 
gyárthasson. Nincs titok. 
Pártérdekek vannak. Kicsi-
ben ugyanaz megy a szegedi 
városi tévével, mint nagyban 
az országos médiumokkal: 
minden politikai párt meg-
mozgat minden követ, hogy 
„az ő emberük" kulcspozí-
cióba kerüljön valamely mé-
diumnál. 

S. E. 

Nyílt nap 
• Munkatársunktól pot rendez. A nyílt nap a kö-

A Kőrösy József Közgaz- zépi^kolák bemutatkozását 
dasági Szakközépiskola ok- szolgáló „Nyitott kapuk" 
tóber 7-én 15 órakor nyílt na- rendezvénysorozat része. 

• Magyar Bálint a megyében 

A minőséget kell támogatni 

Magyar Bálint: „Az integráció a felsőoktatási reform legfontosabb eleme." (Fotó: Nagy László) 

A múveládési minisz-
ter támogatja a szegedi 
tanítóképzés újraindítá-
sát, valamint azt, hogy a 
szegedi felsőoktatási 
szövetség tulajdonába 
kerüljön a Kossuth Lak-
tanya. Magyar Bálint an-
nak érdekében is min-
dent megtesz, hogy ne 
folytatódjon a vidék hát-
rányos megkülönbözte-
tése a felsőoktatási be-
ruházásoknál. A műve-
lődési miniszter tegnap 
Makóra és Szegedre lá-
togatott. 

Kétnapos látogatásra érke-
zett a megyébe Magyar Bá-
lint. A művelődési miniszter 
tegnap reggel Makón találko-
zott a megye polgármesterei-
vel, majd átadta a város isko-
láit összekötő számítógépes 
rendszert. Délután Szegeden 
megbeszélést folytatott a sze-
gedi felsőoktatási intézmé-
nyek vezetőivel és vezető ok-
tatóival a JATE Aulájában. A 
Délmagyarország klubjában 
tartott sajtótájékoztatója után 
a megyei önkormányzat kul-
turális és oktatási szakembe-

reivel tárgyalt. Ma reggel 
Algyőn kezdi programját, ez-
után a Tömörkény Gimnázi-
umba látogat, majd a Tisza-
net rendszert adja át. Csong-
rád megyei hétvégéjét 
Ópusztaszeren fejezi be a 
kultuszminiszter. 

A szegedi felsőoktatási 
szövetség oktatóinak tartott 
előadásában Magyar Bálint a 
Felsőoktatási Törvény tava-
lyi módosításáról és annak 
következményeiről beszélt. 
A reformok egyik legfonto-
sabb elemének az egyetemi 
és főiskolai integrációk létre-
jöttét tekinti. Ezek anyagi 
hátterét 150 millió dolláros -
a jövő év első felében lehív-
ható - világbanki kölcsön, 
valamint az ezt kiegészítő 
100 millió dolláros magyar 
költségvetési hozzájárulás 
biztosítja. 

A minisztérium folyama-
tosan tárgyal a pénzügyi tár-
cával annak érdekében, hogy 
a magyar hozzájárulást ne te-
kintsék a felsőoktatásra jö-
vőre fordítandó keret részé-
nek. A reform másik fontos 
eleme a felsőoktatás minősé-
gi finanszírozásának megte-

remtése a közalkalmazotti 
bértábla mechanikus rend-
szerének kompenzálására. 
Ennek elemei a Széchenyi 
Professzori Ösztöndíj, a 
jövőre bevezetendő Bolyai 
ösztöndíj, és a vezető oktatók 
kiemelt pótléka. 

Az előadás után az Uni-
versitas oktatói tettek fel kér-
déseket a miniszternek. Do-
bozy Attila orvosegyetemi 
rektor az orvosegyetemek, 
Szabó Gábor SZEF-főigaz-
gató a szatelit karok és az ag-
rárfelsőoktatás ellentmondá-
sos és rendezetlen helyzetére 
hívták fel Magyar Bálint fi-
gyelmét. A minszter kifejtet-
te, nem látja értelmét annak, 
hogy akár az orvos-, akár az 
agráregyetemek kikerüljenek 
a minisztérium hatásköréből. 
„Házon belül" viszont ren-
dezni kell a szóban forgó in-
tézmények helyzetét. Bor 
Zsolt professzor (JATE 
TTK) kiemelte a fővárosi és 
a vidéki egyetemek támoga-
tása és fejlesztése közötti 
erős, a vidéket egyre hátrá-
nyosabb helyzetbe hozó 
aránytalanságot. Magyar 
Bálint elmondta, hogy az 

aránytalanságért elsősorban 
felelős lágymányosi egyete-
mi beruházás az ezredfordu-
ló táján befejeződik, az in-
tegrációs pályázatokból vi-
szont a vidéki egyetemek jó-
val nagyobb arányban része-
sülnek. 

Visy Csaba professzor 
(JATE TTK) az egységes ta-
nártovábbképzésről intézett 
kérdést a vendégekhez. Erre 
Szamel Katalin minisztériu-
mi főosztályvezető elmond-
ta, a cél az, hogy minden ta-
nár egyetemi végzettséggel 
rendelkezzék, ugyanakkor 
megtalálják a főiskolák he-
lyét a rendszerben. A Sajtó-
ház klubjában tartott sajtótá-
jékoztatón a miniszter beje-
lentette: támogatja a szegedi 
tanítóképzés újraindítását, 
valamint azt az elképzelést, 
hogy a felsőoktatási szövet-
ség kapja meg a Honvédelmi 
Minisztériumtól a Kossuth 
laktanyát. 

(Magyar Bálint művelődé-
si miniszterrel készttett inter-
júnkat hétfői Universitas ro-
vatunkban olvashatják.) 

Keczar Gabr ie l la 

• Akinek vaj van a fején, ne kezdjen bandaháborúba 

Olaj, ingatlan és prostitúció 
Megközelítőleg egy-

milliárd forintos forgal-
mat hallgatott el a ható-
ságok elöl az a csoport, 
amely a feketegazda-
ságból szerezte, s oda 
forgatta vissza a jövede-
lemét. Az APEH és a 
rendőrség ezen jövedel-
mek eredetét kezdte 
vizsgálni, nem várt ered-
ménnyel. 

Augusztus utolsó hetében 
arabok és romák között rob-
bant ki konfliktus, amely 
több kritikus pillanat, utcai 
gyülekezések, kölcsönös fe-
nyegetőzés után végül nem 
torkollott bandaháborúba. A 
Csongrád Megyei Rendőr-
főkapitányság viszont felállí-
tott egy öt fős, speciális nyo-
mozócsoportot, amely azt a 
feladatot kapta, hogy az ügy-
ben érintett személyek anya-
gi hátterét, a feketegazdaság-
ban játszott esetleges szere-
pét derítsék fel. Tegnap saj-
tótájékozatót tartottak ebben 
a témában. 

Dr. Lukács János ezredes, 
megbízott megyei főkapitány 
elmondta, hogy szeptember-
ben egy komplex közbizton-
sági programot hajtanak vég-

re. Érdeklődésük középpont-
jában az öreg-rókusi város-
rész áll, amelyben megerősí-
tették a rendőri jelenlétet, az 
állampolgárokat pedig hama-
rosan kérdőívekkel keresik 
fel, hogy biztonságérzetükről 
tudakozódjanak. Rókuson 
rendszeresen ellenőrzik a 
szórakozóhelyeket, az autó-
kat, és számtalan esetben 
igazoltatták, ha kellett, fel is 
jelentették a vétkezőket. Ez-
zel párhuzamosan minden 
nap előállítják a főutak men-
tén integető prostituáltakat: 
eddig összesen 237 éjjel-
nappali pillangót gyűjtöttek 
be. 

Azonban még ennél is jó-
val nagyobb horderejű felde-
rítésről számolt be Tóth Mol-
nár István alezredes, a me-
gyei főkapitányság gazda-
ságvédelmi osztályvezető-
helyettese, a speciális nyo-
mozócsoport vezetője. Szep-
tember 1. és október 3. kö-
zött négy bűncselekményben 
indítottak eljárást. Az első 

főszereplői, K. S„ 27 éves 
magyar, M. I., 31 éves pa-
lesztin, R. B., 37 éves szíriai 
és M. S„ 32 éves izraeli ál-
lampolgárok, akik először 
augusztus 23-án az egyik 
belvárosi étterem teraszán 
üzleti nézeteltérések - ponto-
sabban: a prostitúcióval kap-
csolatos elszámolási vita -
után egy jordániai állampol-
gárra lőttek rá. Másnap ebből 
az afférból kifolyólag a Kál-
vária téren folytatódott a 
konfliktus, ahol a rendőrség 
a gyanúsítottaknál három 
lőfegyvert és lőszereket fog-
lalt le. 

Erről az alapról indult a 
nyomozás, s több, mint száz 
tanú meghallgatása után a 
hatóságok látókörébe került 
mintegy 20 személy, akiknek 
jövedelme szinte kizárólag a 
feketegazdaságból szárma-
zik, de adóalanyként - mint 
azt dr. Ványai László, az 
APEH Csongrád megyei 
igazgatója is megerősítette -
az APEH nyilvántartásában 

nem szerepelnek. Ezen cso-
port birtokában több, mint 30 
nagyértékű ingatlan van, s 
több, mint száz gépkocsi 
adásvételét bonyolították le. 
Ezen túl heti tíz, vagy havi 
negyven százalékos kamatra 
adtak milliós kölcsönöket. 
Ezt a „banki" tevékenységet 
gépjármű-, illetve ingatlan 
adás-vételi szerződésekkel 
fedezték. Az igazi üzlet még-
is az olaj volt. 

Számviteli fegyelem meg-
sértése és adócsalás gyanúja 
miatt indítottak eljárást az 
Egon-N 2000. Bt tulajdonosa 
és ügyvezetője, L. A. magyar 
állampolgár, hódmezővásár-
helyi lakos és társai ellen. A 
vállalkozás - Szlovákiába és 
Ausztriába csempészett devi-
zából - idén mintegy 700 ezer 
liter „korróziógátló, fémala-
kításhoz keverék és gumi 
kenőanyag" megnevezésű fo-
lyadékot importált Magyaror-
szágra. Ezekből üzemanyagot 
állítottak elő, melyet két rész-
letben értékesttettek, bizony-

latok és okmány nélkül, s az 
eladók természetesen a kü-
lönböző közterheket sem fi-
zették. A fogyasztó a termé-
ket gázolajként vásárolta, az 
elkövetők literenkénti haszna 
50-60 forint. 

Az üzlet finanszírozója S. 
A. A. F., 30 éves magyar-lí-
biai állampolgár, aki 1988-
ban jött hazánkba, két év 
múlva már magyar állampol-
gár volt, 1992-ban pedig Sz. 
R-re magyarosította a nevét. 
Sz. R. a felelősségrevonás 
elől Németországba utazott, 
azonban a német hatóságok 
Passauban elfogták, jelenleg 
az Interpolon keresztül fo-
lyamatban van a kiadatása. 

Sz. R-nél 70 millió forint 
értékű valutát találtak elfogá-
sakor, de anyagi helyzetét 
hűen tükrözi, hogy 1996. de-
cembere és 1997. szeptem-
bere között bankszámláján 
7,1 millió német márka volt a 
forgalma. Jellemző adat, 
hogy a vizsgált személyek 
közül 13-an az elmúlt két év-

ben mintegy 450 alkalommal 
játszottak kaszinóban, nem 
kis tételben. 

Ugyancsak adócsalás mi-
att indult eljárás L. V., 30 
éves szegedi lakos és társai 
ellen, akik több tízmilliós in-
gatlanügyleteket bonyolíta-
nak jelenleg is, azonban adó-
kötelezettségüknek nem tet-
tek eleget, s a törvényi 
előírásokat rendszeresen fi-
gyelmen kívül hagyják. 

Szintén adócsalás a vád H. 
L., 38 éves szegedi lakos és 
társai ellen, akik az általuk 
vásárolt, majd papíron to-
vábbadott lakkbenzin után 
adót nem fizettek, holott a 
lakkbenzin az ország több 
benzinkútjához eljutott. Ké-
sőbb a tulajdonos kilépett a 
cégből, s helyébe hamis sze-
mélyigazolvánnyal egy egé-
szen a közelmúltig a rend-
őrség számára ismeretlen 
személy lépett. 

A rendőri eljárás tovább 
folytatódik, karöltve az adó-
hatósággal. Megoldásra váró 
kérdés bőven van még, s az 
ígéretek szerint hamarosan 
újabb gyanúsítottakkal bővül 
az eddigi lista. 

Arató László 

Vértanúkra 
emlékezünk 

ó Munkatársunktól 
A aradi vértanúk kivégzé-

sének 148. évfordulóján 
megemlékezést rendeznek 
Szegeden, hétfőn 18 órakor. 
A 13 hős tábornok tiszteleté-
re Szeged város önkormány-
zata az Aradi vértanúk terén 
lévő emlékműnél tart meg-
emlékezést. Annus József or-
szággyűlési képviselő mond 
ünnepi beszédet. Köz-
reműködik a Szeged-MÁV 
Fúvószenekar, dr. Mucsi Gé-
za karnagy vezényletével. 
Minden szegedi polgárt sze-
retettel várnak, hogy közö-
sen emlékezzenek - egy-egy 
szál virággal és gyertyával -
vértanúinkra. 

Elköltöznek 
• Munkatársunktól 

A Tisza Volán Rt. közön-
ségkapcsolatok irodája októ-
ber 4-től új helyre költözik, 
a jövő héttől már a Fekete 
sas u. 28. alatt váiják a meg-
rendeléseket, észrevetétele-
ket, kérdéseket személyesen, 
vagy az ismert telefonszámo-
kon (421-018, 421-270). A 
régi Bartók téri iroda ezután 
jegy- és bérletárusító pénz-
tárként működik majd. 

Vízhálózati 
ellenérzés 

ó Munkatársunktól 
A Szegedi Vízmű Kft. Új-

rókus és Makkosháza terüle-
tén vízhálózati ellenőrzést 
végez október 6-tól 9-ig, 23 
és hajnali 4 óra között. A jel-
zett időszakban éjszakánként 
ivóvtzhiány és nyomáscsök-
kenés lehet. A víz zavarossá 
is válhat, amely ülepítés után 
fogyasztható. 

Állásbörze 
a rádióban 

ó DM-információ 
A Magyar Rádió Szegedi 

Körzeti Stúdiójában hétfőn 
9.30 órakor Ukereső címmel 
ismét jelentkezik a munka-
ügyi központ információs ro-
vata. Ezúttal a Szakképzési 
Alapból meghirdetett pályá-
zat elbírálásáról lesz szó. A 
szokáshoz híven az adás vé-
gén ezúttal is lesz állásbörze. 

A SZAB hírei 
• Munkatársunktól 

Doktori disszertációját -
„Ezra Pound: John Adams 
Cantói" - védi október 7-én 
11.30 órakor Nóvák György 
a JATE BTK Doktori Taná-
csa előtt. 

A Kémiai Szakbizottság 
és a Magyar Kémikusok 
Egyesülete Csongrád megyei 
csoportja előadóülésén októ-
ber 8-án 16 órakor Kalevi 
Pihlaja finn kémikus tart 
előadást. 

Koncert 
a zsinagógában 
• DM-információ 

A szegedi Soroptimist 
Klub jótékonysági hangver-
senyt rendez a szegedi zsina-
gógában holnap, vasárnap 
este 7 órai kezdettel. A kon-
certen a többi között Beetho-
ven, Chopin, Debussy művei 
lesznek hallhatók. A hang-
verseny teljes bevételét a fia-
tal tehetséges leendő he-
gedűművész, Barnácz István 
további zenei tanulmányai-
nak támogatására fordítják. 


